## MEKDAM HOLDING GROUP Q.P.S.C

A company listed on Qatar Stock Exchange



ـة مدرجـــــة فـى بورصـــة قطــ

مجموعة مقدام القابضة ش.م.ع.ق.

مجلس الإدارة بيان صحفي

صادر بتاريخ: 25 يناير 2025

**Board of Directors** Press Release Issued on January 25, 2025

The Board of Directors of Mekdam Holding Group Q.P.S.C., chaired by Sheikh Mohammed bin Nawaf bin Nasser bin Khalid Al Thani, held a meeting on January 25, 2025, to discuss and approve the financial statements for the fiscal year ending December 31, 2024. The Chairman of the Board stated that the group achieved growth in its business volume, with revenues reaching QAR 558.9 million, compared to QAR 526.0 million in the previous year, reflecting an increase of 6.3%. This growth was primarily driven by the provision of comprehensive maintenance services for gas recycling stations, which contributed to improved revenue levels. Additionally, the net profits attributable to the company's shareholders amounted to OAR 38.9 million for the fiscal year 2024, compared to QAR 36.3 million in 2023, achieving a growth rate of 7.3%. As for the earnings per share, it stood at QAR 0.288 in 2024, compared to QAR 0.335 in the fiscal year 2023.

عقد مجلس إدارة شركة مجموعة مقدام القابضة ش.م.ع.ق، برئاسة الشيخ محمد بن نواف بن ناصر بن خالد آل ثاني، اجتماعًا بتاريخ 25 يناير 2025، لمناقشة واعتماد البيانات المالية للسنة المالية المنتبية في 31 ديسمبر 2024. وأوضح رئيس مجلس الإدارة أن المجموعة حققت نموًا في حجم أعمالها، حيث بلغت الإيرادات 558.9 مليون ربال قطري مقارنة بـ 526.0 مليون ربال قطري في العام السابق، مسجلةً زبادة بنسبة 6.3%. وأشار إلى أن هذا النمو يُعزى بشكل رئيسي إلى تقديم خدمات الصيانة الشاملة لمحطات إعادة تدوير الغاز، مما ساهم في تحسين مستويات الإيرادات. كما بلغت الأرباح الصافية العائدة لمساهمي الشركة 38.9 مليون ربال قطري للسنة المالية 2024، مقارنة بـ 36.3 مليون ربال قطري في عام 2023، بنمو نسبته 7.3%. أما بالنسبة للعائد على السهم، فقد بلغ 0.288 ربال قطري في عام 2024، مقارنة بـ 0.335 ربال قطري للسنة المالية 2023.

The CEO, Mr. Ehab Naser, stated that Mekdam Holding Group successfully signed new contracts during 2024 with a total value of QAR 861.0 million. The Board was also briefed on the total value of ongoing contracts, which amounted to approximately QAR 2.6 billion, while the remaining value of work under these contracts was estimated at around QAR 1.5 billion. Regarding the proposals submitted and currently under negotiation with clients, their total value was approximately QAR 3.0 billion, with expected award rates ranging between 20% and 30% based on historical indicators. the customer retention Additionally, approximately 90%. The Board of Directors emphasized the importance of these indicators to the executive management, noting that they represent a critical foundation for building future revenue and net profit forecasts, thereby enhancing shareholder equity value.

أوضح الرئيس التنفيذي، السيد إيهاب نصر، أن مجموعة مقدام القابضة تمكنت خلال عام 2024 من توقيع عقود جديدة بإجمالي قيمة بلغت 861.0 مليون ربال قطري. كما استعرض المجلس القيمة الإجمالية للعقود قيد التنفيذ، والتي بلغت حوالي 2.6 مليار ربال قطري، فيما تُقدر قيمة الأعمال المتبقية منها بنحو 1.5 مليار ربال قطري. وفيما يتعلق بالعروض المقدمة والجاري التفاوض بشأنها مع العملاء، فقد بلغت قيمتها حوالي 3.0 مليار ربال قطري، مع توقع نسب ترسية تتراوح بين 20% و30% بناءً على المؤشرات التاريخية. كما بلغ معدل الاحتفاظ بالعملاء حوالي 90%. وأكد مجلس الإدارة على أهمية هذه المؤشرات للإدارة التنفيذية، مشيرًا إلى أنها تمثل ركيزة أساسية في بناء التوقعات المتعلقة بالإيرادات وصافى الأرباح المستقبلية، مما يسهم في تعزيز قيمة حقوق المساهمين.

C.R: 115142

## MEKDAM HOLDING GROUP Q.P.S.C

A company listed on Qatar Stock Exchange



## مجموعة مقدام القابضة ش.م.ع.ق.

ـة مدرجـــــة فـى بورصـــة قطـــ

مجلس الإدارة بيان صحفي

صادر بتاريخ: 25 يناير 2025

أما فيما يتعلق المركز المالي لمجموعة مقدام القابضة، فقد تمكنت

المجموعة من الحفاظ على مستوبات سيولة مستقرة كما في 31 ديسمبر

2024، حيث بلغت نسبة الموجودات المتداولة 77.2%، في حين وصلت

نسبة التداول (الموجودات المتداولة إلى الالتزامات المتداولة) إلى مستوى

قوى بلغ 2.3 مرة. وفي إطار تحسين هيكلها المالي، اتخذت المجموعة

خطوات فعالة لتقليل اعتمادها على التمويل المصرفي، حيث انخفضت

قيمة التمويلات المصرفية من 63.9 مليون ربال قطري كما في 31 ديسمبر

2023 إلى 34.3 مليون ربال قطري كما في 31 ديسمبر 2024، أي

بانخفاض قدره 46.3%. ويرجع هذا التحسن بشكل رئيسي إلى زيادة

التدفقات النقدية التشغيلية، مما عزز قدرة المجموعة على تمويل

أنشطتها اعتمادًا على مواردها الذاتية. وتجدر الإشارة إلى أن التمويلات

المصرفية التى حصلت عليها المجموعة مخصصة لتمويل مشاريع تنتهي

**Board of Directors** Press Release Issued on January 25, 2025

As for the financial position of Mekdam Holding Group, the group successfully maintained stable liquidity levels as of December 31, 2024, with the current assets ratio reaching 77.2%. Meanwhile, the current ratio (current assets to current liabilities) stood at a strong level of 2.3 times. As part of its efforts to improve its financial structure, the group took effective steps to reduce its reliance on bank financing. Consequently, the value of bank financing decreased from QAR 63.9 million as of December 31, 2023, to QAR 34.3 million as of December 31, 2024, marking a significant reduction of 46.3%. This improvement was primarily attributed to increased operating cash flows, which enhanced the group's ability to finance its activities through internal resources. It is worth noting that the bank financing obtained by the group is allocated to projects that are completed upon delivery to clients, with the majority of these facilities provided by Islamic banks. This highlights the group's commitment to financial practices aligned with Sharia principles. In 2024, Mekdam Holding Group announced its request to withdraw its credit rating from Standard & Poor's, which was rated at gcBB. The group explained that the decision was driven by the lack of necessity for publishing the rating, as the primary purpose of obtaining it was to prepare for long-term borrowing activities. Given the group's success in strengthening its financial position and funding its operations through operating profits and capital increases, the need for a credit rating became redundant.

بتسليمها للعملاء، وأن غالبية هذه التمويلات تأتي من مصارف إسلامية، مما يعكس التزام المجموعة بتوجهاتها المالية المتوافقة مع أحكام الشريعة الإسلامية. وخلال عام 2024، أعلنت مجموعة مقدام القابضة عن طلبها سحب التصنيف الائتماني من وكالة ستاندرد آند بورز، الذي كان عند درجة gcBB. وقد بررت المجموعة هذا القرار بعدم الحاجة لنشر التصنيف، بأن الهدف الأساسي من الحصول عليه كان لتهيئة الشركة لعمليات الاقتراض طوبل الأجل. نظراً لنجاح المجموعة في تعزيز مركزها المالي وتمويل عملياتها من خلال الأرباح التشغيلية وزيادة رأس المال فقد أدى ذلك إلى انتفاء الحاجة إلى وجود تصنيف الائتماني. واستعرض المجلس أيضاً اداء السهم في بورصة قطر، حيث استطاعت المجموعة زيادة قاعدة المساهمين الى ما يقارب 680 مساهم. قام

The board also reviewed the performance of the stock on the Qatar Stock Exchange, where the Mekdam Holding Group was able to increase the shareholder base to approximately 680 shareholders. The founders, through the listing, offered about 34.2% of the group's capital.

At the conclusion of the session, the Board of Directors decided to recommend to the General Assembly the distribution of dividends to shareholders in the form of bonus shares. Bonus shares will be distributed to shareholders at a ratio of 5 shares for every 27 shares (equivalent to approximately 0.185 bonus shares for each share held as of the General Assembly meeting

في ختام الجلسة، قرر مجلس الإدارة التوصية للجمعية العامة بتوزيع أرباح على المساهمين على شكل أسهم مجانية. بحيث يتم توزيع أسهم مجانية على المساهمين بنسبة 5 أسهم لكل 27 سهمًا (أي ما يعادل تقريبًا 0.185 سهم مجانى لكل سهم قائم بتاريخ انعقاد الجمعية العامة).

المؤسسون من خلال الادراج بطرح حوالي 34.2% من راس مال المجموعة.

Al Waab Complex, Block E1 Zone 55 Salwa Road, Doha - Qatar PO Box: 17654 Capital QAR:135,000,000 C.R: 115142

date).

مجموعة مقدام القابضة ش م ع ق. MEKDAM HOLDING GROUP Q.P.S.C 奋 +974 4405 9100 増 +974 4405 9111 

الوعب، E1 ، منطقة 55 شارع سلوى، الدوحة ـ قطر ص . ب : 17654 رأس المال 135,000,000 ريال قطرى

سجل تجاري : 115142